

**DVB TV timetable**

<b>Sun</b>	19:15	21:00	night repeat
<b>Mon</b>	10:15	15:15	21:00
<b>Wed</b>	10:15	15:15	21:00
<b>Fri</b>	10:15	15:15	21:00

“ဒီဗီဘီ ဒီဘိတ်” အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲ အစီအစဉ်ကို DVB Multimedia Group က စနေနေ့တိုင်း တိုက်ရိုက် ရိုက်ကူးပြီး ဒီဗီဘီရုပ်သံလိုင်းမှာ တစ်ဖက်ပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ထုတ်လွှင့် တင်ဆက်ပါတယ်။

DVB Debate ဟာ မိမိတို့ရဲ့ အတွေးအမြင် အယူအဆတွေကို လွတ်လပ်စွာ သဘောကွဲလွဲနိုင်ဖို့၊ အပြန်အလှန် နားလည်မှုတွေကို တည်ဆောက်နိုင်ဖို့၊ မြန်မာ့အနာဂတ် ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေဖို့၊ လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်းမှာ ရှိနေတဲ့ ပြဿနာတွေကို အဖြေရှာနိုင်ဖို့၊ လူတိုင်းပါဝင်နိုင်ပြီး မတူကွဲပြားတာတွေကို လက်ခံပေးနိုင်ဖို့၊ အချေအတင်ဆွေးနွေးတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုပေါ်ထွက်လာစေဖို့ ရည်ရွယ်ပါတယ်။

မီဒီယာတွေနဲ့ အသင်းအဖွဲ့တွေကိုလည်း အခုလို လွတ်လပ် ပွင့်လင်းတဲ့ ဒီဘိတ်ရဲ့ အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲမှာ ပါဝင်ဖို့ကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ အပတ်စဉ် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်များ၊ သတင်းဓာတ်ပုံများနဲ့ ဒီဘိတ်ကာတွန်းကို ရုပ်သံရိုက်ကူးပြီး မကြာခင်မှာပဲ ဒီဗီဘီဒီဘိတ်ရဲ့ ဖေ့စ်ဘုတ်စာမျက်နှာနဲ့ ဝက်ဘ်ဆိုက်မှာ ကြည့်ရှုနိုင်ပါတယ်။ ပြည်တွင်းမှာ ပြုလုပ်မယ့် အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲ ဒီဘိတ်တွေကို ပံ့ပိုးကူညီဖို့ DVB Debate မှာ ရန်ပုံငွေ ရှိပါတယ်လို့ အသိပေးလိုပါတယ်။

# DVB DEBATE



ယခုအပတ် ဆွေးနွေးပွဲအတွက် မေးခွန်းကတော့  
**“Election Campaign: Pragmatism or Idealism?”**  
 ဖြစ်ပါတယ်။

- ❖ မှတ်ချက်ပေးလိုတာ၊ အကြံပြုလိုတာနဲ့ မေးမြန်းလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၁ ၂၉၂၇၄၃ နဲ့ [debate@dvb.no](mailto:debate@dvb.no) ကို ဆက်သွယ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးထံ မေးမြန်းနိုင်ပါတယ်။

**ဒီတစ်ပတ်မှာတော့ ``မဲဆွယ်စည်းရုံးသူနဲ့ မဲဆန္ဒရှင်ကြား ဘယ်လို စိန်ခေါ်မှုတွေ ရှိသလဲ`` ဒီဘိတ်ကို ဆွေးနွေးကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။**

၁၉၄၈ ဇန်နဝါရီ ၄ တွင် ဗြိတိသျှတို့ထံမှ လွတ်လပ်ရေးရသော မြန်မာသည် ပါလီမန်ရွေးကောက်ပွဲ (ဂါ) လွှတ်တော်အရပ်ရပ်ရွေးကောက်ပွဲ (ဂါ) အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲဟု ဆိုအပ်သော ဒီမိုကရေစီ ရွေးကောက်ပွဲများကို ၁၉၅၂၊ ၁၉၅၆၊ ၁၉၆၀၊ ၁၉၉၀၊ ၂၀၀၀ တို့တွင် ကျင်းပခဲ့ဖူးပြီး လာလတ္တံ့သော ၂၀၁၅ နိုဝင်ဘာတွင် ဆဋ္ဌမအကြိမ်မြောက် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံကို ပြည်သူများကိုယ်စား အုပ်စိုး မင်းလုပ်သော သမ္မတကို မြန်မာပြည်သူများသည် တိုက်ရိုက် ရွေးချယ်တင်မြှောက်နိုင်ခြင်း မရှိဘဲ မိမိတို့ရွေးကောက် တင်မြှောက်ထားသော ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ် လွှတ်တော်အမတ်များနှင့် လွှတ်တော်တွင်းသို့ ပြည်သူ့ဆန္ဒမပါဘဲ ဝင်ရောက်နေရာယူထားကြသော စစ်တပ်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့်ပူးပေါင်း၍ တဆင့်ခံရွေးကောက်တင်မြှောက်ခြင်းဖြစ်သည်။

မည်သို့ဆိုစေ မြန်မာပြည်သူအများစု လိုလားနှစ်သက်ခြင်း လုံးဝ မရှိသော်လည်း ပြင်ဆင်နိုင်ခြင်းမှာ မစွမ်းသာသေးသော စစ်အာဏာရှင်များက အချိန်ယူအားထုတ်ပြီး စနစ်တကျ ရေးဆွဲခဲ့သည့် ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအထိုင်ပေါ်တွင် လွှတ်တော်အရပ်ရပ်ရွေးကောက်ပွဲများကို လာမည့်လပိုင်း၌ ကျင်းပတော့မည်ဖြစ်သည်။

၂၀၁၅ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် လက်ရှိအာဏာရပါတီဖြစ်သော စစ်ဗိုလ်ချုပ်ဟောင်းကြီးများ ဦးစီးသည့် ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ၊ အဓိကအတိုက်အခံပါတီဖြစ်သော အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်၊ တိုင်းရင်းသားပါတီများနှင့် ကျန်ပါတီများ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြဖွယ် ရှိနေပါသည်။ ရွေးကောက်ပွဲဆိုသည့်အတိုင်း မဲဆွယ်စည်းရုံးမှု၊ ကတိစကားများ၊ ယုံကြည်ထိုက်သူများ၊ ပြည်သူကို မျက်နှာမူသူများ၊ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအရည်အချင်း၊ မူဝါဒ၊ ဥပဒေရေးရာ၊ ရန်ပုံငွေ၊ စိန်ခေါ်မှုများ၊ အလှုပ်အရှမ်းများ စသည်ဖြင့် ဆွေးနွေးစရာ အကြောင်းအချက်များစွာ ရှိနေပါသည်။

၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို စစ်တပ်အကြီးအကဲက ခွင့်မပြုဘဲ ပြည်သူများလိုလားသည့်အတိုင်း ပြင်ဆင်နိုင်မည် မဟုတ်ပါ။ လွှတ်တော်အတွင်း စစ်တပ်က လိုလားသည့်အတိုင်း ပြင်ဆင်ရာ၌လည်း ``စစ်ရေး`` ကို ``ကာကွယ်ရေး`` ဟုသာ ပြင်ဆင်နိုင်ခဲ့သည်။ ယင်းစကားလုံးတစ်လုံးအတွက် ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာငွေ ကျပ်သန်းပေါင်းများစွာကို အသုံးပြု၍ လူထုဆန္ဒခံယူပွဲ ကျင်းပရပေဦးမည်။

သမ္မတဦးသိန်းစိန်အစိုးရနှင့် ရပ်/ ကျေး၊ မြို့နယ်၊ ခရိုင်၊ ပြည်နယ်/ တိုင်း အုပ်ချုပ်ရေးအဆင့်ဆင့်၊ သူရဦးရွှေမန်းဦးဆောင်သော လွှတ်တော်အရပ်ရပ်၊ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးဟောင်း ဦးတင်အေး ကြီးမှူးသည့် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဆင့်ဆင့် စသည်ဖြင့် လက်ရှိမြန်မာဒီမိုကရေစီမှာ စစ်တပ်လက်တွင်း၌ ကျရောက်နေပါသည်။

သို့ဖြစ်ရာ လက်ရှိမြန်မာ့နိုင်ငံရေးအခင်းအကျင်းမှာ ပြည်သူများအတွက် ရှေ့တိုးထမ်းပိုး၊ နောက်ဆုတ် လှည်းထုပ်ဖြစ်နေပြီး၊ စစ်အာဏာရှင်အန့်အသက် မကင်းသေးချိန်၌ ကျင်းပမည့် ၂၀၁၅ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲတွင် စိန်ခေါ်မှုများမှာ ထင်ထားသည်ထက် များပြားနိုင်ရာ ယနေ့ DVB Debate တွင် ဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်သည်။

**သူတို့အမြင်**

`` အရင်က ရွေးကောက်ပွဲကို ပြည်သူတွေက သိပ်စိတ်မဝင်စားကြဘူး။ အခု အခြေခံဥပဒေ မဲခွဲရလဒ်ကို သိလာရတော့ လွှတ်တော်ထံမှာ လူထုကိုယ်စားပြုတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်များများရှိမှ ပြင်လို့ရမယ်ဆိုတာ သိလာကြတယ် ``

**ဦးအေးကျော်** - ဒါရိုက်တာ၊ ပွင့်လင်းမြန်မာ့ရှေ့ဆောင်အဖွဲ့။

`` အခြေခံဥပဒေ ပြင်ပေးပါ။ တိုင်းရင်းသားပြဿနာ အရင်ရင်းပါ။ ပြီးမှ ရွေးကောက်ပွဲကို တရားမျှတအောင်လုပ်ပါ။ `` **ဦးခွန်ထွန်းဦး** - ဥက္ကဋ္ဌ၊ ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်။

`` တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက် ပုတ်ခတ်ဝေဖန်နေမယ်ဆိုရင် မလိုလားအပ်တဲ့ ပဋိပက္ခတွေ ဖြစ်မယ် `` **ဦးတင်အေး** - ဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်။

`` လွှတ်တော်မှာ တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ် ၂၅ ရာခိုင်နှုန်း ထည့်ထားခြင်းအားဖြင့် တိုင်းပြည်ရဲ့ အခြေအနေတည်ငြိမ်အောင် ကျွန်တော်တို့လုပ်ဆောင်နေပါတယ် `` **ဗိုလ်မှူးချုပ်တင်စန်းလှိုင်** - လွှတ်တော်တွင်း စစ်တပ်ကိုယ်စားလှယ်။

`` ကျွန်မတို့အဖွဲ့ချုပ်က ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများက ပြည်သူ့ရှေ့မှာ ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းနဲ့ မိမိတို့ရဲ့ပိုင်ဆိုင်မှုတွေဟာ ဘာလဲဆိုတာ မပြောနိုင်ဘူးဆိုရင်တော့ ဒါဟာ ဘယ်လိုလုပ် ကျွန်မတို့ပြည်သူက အားကိုးနိုင်မလဲ `` **ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်** - ဥက္ကဋ္ဌ၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်။

`` ရွေးကောက်ပွဲမဲဆွယ်ကာလမှာတစ်မျိုး၊ အောင်နိုင်သွားတဲ့အခါမှာတစ်မျိုး ပြုမူတဲ့ သမ္မတမျိုးတော့ မလိုချင်ဘူး `` **လင်းနီသွေး**။

**Information links:**

- [www.7daydaily.com](http://www.7daydaily.com)
- [burma.irrawaddy.org](http://burma.irrawaddy.org)